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Eredményhirdetés 
A termelés közvetlen Irá-

nyítói és a társadalmi akti-
visták részére meghirdetett 
munkavédelmi páluázat 
eredményeit szerdán hirdet-
ték. ki a SZOT székházában. 

A SZOT munkavédelmi 
osztálya azzal a céllal hir-
detett pályázatot, hogy szé-
les körben ismertté tegye 
azokat a módszereket, ja-
vaslatokat, amelyeket a ter-
meléshez legközelebb álló 
műszaki szakemberek, vala-
mint a szakszervezeti és 
munkavédelmi aktivisták, a 
biztonságosabb munkafelté-
telek megteremtéséért dol-
goztak ki. A 165 pályamű 
között számos színvonalas 
munka akadt. 

Az első díjat Varga Fe-
renc, a Papíripari Vállalat 
dunaújvárosi papírgyára ve-
gyi üzemének művezetője 

nyerte. Második díjban Du-
dás István, a Körös vidéki 
Vízügyi Igazgatóság gyulai 
gépüzemének üzemvezetője; 
harmadik díjban a Tiszai 
Vegyi Kombinát Semmel-
weis Ignác szocialista bri-
gádja részesült. Negyedik a 
Mecseki Ércbányászati Vál-
lalat 11-es számú bányaüze-
mének öttagú kollektívája; 
ötödik pedig Varga Vince, a 
Csongrád megyei Település-
tisztasági Szolgáltató Válla-
lat művezetője lett. 

A díjazott pályaművek 
közül a bíráló bizottság 
többet további feldolgozás-
ra, illetve hasznosításra ja-
vasolt. Elsősorban azokat, 
amelyek a munkavédelmi 
oktatás, a propaganda, a 
felvilágosító tevékenység 
javítását szolgálják. (MTI) 

Ifjűságmozgalmi 
pályázat 

A KISZ-es munka ered-
ményeinek, tapasztalatainak, 
új módszereinek feltárásá-
hoz, népszerűsítéséhez járult 
hozzá az a több mint 200 pá-
lyamű, amely a KISZ KB 
és az Úttörő Szövetség ta-
valy meghirdetett ifjúságmoz-
galmi pályázatára érkezett; 
közülük 28-at díjaztak. A 
jutalmakat szerdán a KISZ 
KB politikai képzési osztá-
lyán Nagy Sándor, a KISZ 
Központi Bizottságának tit-
kára nyújtotta át KISZ-ta-
goknak és aktivistáknak, 
egyetemistáknak, főiskolá-
soknak és a KISZ függetle-
nített apparátusában dolgo-
zóknak. 

A pályázatra — amely a 
politikai önképzés egyik leg-
hatékonyabb formája — sok-
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Lapunkban már bemutat-
tuk a „szépségdíjas" épülete-
ket, amelyek tavaly az élre 
kerültek. Első helyen az At-
tila utca 11. számú lakóház 
végzett, s az épület felújítá-
sát végző kollektíva 20 ezer 
forintot nyert a városi ta-
nácstól. Már önmaga az is 
dicséretes, hogy az utóbbi 
eszter ökben nagyobb gon-
dot fordítanak, több pénzt 
áldoznak a szegedi lakóépü-
letek javítására, csinosításá-
ra. S hogy még jobban ér-
dekeltté tegyék az építőipa-
ri dolgozókat a kifogástalan 
munkavégzésben, pályázati 
rendszert vezettek be, szak-
értők bírálata alapján ado-
mányozzák a díjakat és a 
pénzjutalmakat A Szegedi 
Magas- és Mélyépítő Vál lalat 
mint a városi tanács építő-
ipari szervezete, komoly sze-
repet játszik ezekben a mun-
kákban. Egy rövid bemutat-
kozás erejéig közelebb men-
tünk a szépségdíjas épület-
hez és csinosítóihoz. 

* 

A stáb székhelye a Hajnó-
czy utcában van, tiszta ebéd-
lő, öltöző és irodai szoba. Az 
úgynevezett H-alakú épületet 
vették birtokukba, hogy újjá-
varázsolják, átépítsék. Az 
építésvezető. Dobos Antal 
bemutatta munkatársait. Sá-
ri Béla művezetőt. Kéri Já-
nos és Bakacsi László bri-
gádvezetőket, csak Pósa Ist-
ván brigádvezető hiányzott 
családi gyásza miat t Az épí-
tésvezető mondta: 

— Minden évben sikerült 
valamelyik munkánkkal 
nyernünk. Három éve a vá-
rosi tanácsháza tornyának 
javításáért kaptuk meg az 
első dí jat Kényes és érde-
kes munka volt: a torony 
kupolájának javítása, s a 
márványozás. Két éve a Tá-
bor utca 5. szám alatti épü-
let felújításával a második 
helyezést érdemeltük ki, ta-
valyi eredményünk újból el-
ső helyezés az Attila utca 11. 
szám alatti épületért 

Egy ismeretlen embert 
kérdeztem meg a sarkon, mit 
szól az épülethez. „Csinos, 
nem is gondolta volna senki, 
hogy a kopott, vakolatát hul-
lató házak milyen szépek le-
hetnek, ha törődnek velük" 
— mondta. A lakók hason-
lóan vélekedtek: „Nagyon rá-
fért már a házra egy kis ta-
tarozás." „Igazán szorgalma-
san dolgoztak az építők." 
,.Nekünk is tetszik„Jutal-
mat érdemelnek." 

A jutalmat meg is kapták, 
s az értékelő szakemberek 
véleménye sem tér el a lakó-
kétól, mert jegyzőkönyvükben 
így fogalmaztak: „A kivite-
lezés időtartama 6 hónap 
volt azt két héttel korábban 
teljesítették. A felújítás ka-
tegóriája kettes, vagyis fö-
démcsere nélküli részleges 
felújítás. A bizottság megál-
lapítása szerint a felújított 
épület mind az Attila utcai, 
mind a Bartók Béla téri vá-
rosképi együttesbe jól illesz-
kedik. A helyszíni szemle al-
kalmával megállapítottuk, 
hogy az épület felújításánál, 
figyelembe véve az aprólékos 
díszítőelemeket is» a kivite-

lezők gondos minőségi mun-
kát végeztek. A meglevő és 
megmaradó homlokzati va-
kolatok és a pótolt vakolatok 
összedolgozása jól sikerült. A 
színezett felület egyenletes." * 

Aligha kell bárkinek is bi-
zonyítani, a nagy építőipari 
cégek mennyire nem szere-
tik az épületek felújítását, 
nincs benne különösebb fan-
tázia, pepecselő munka, ke-
vés haszonnal. Arra gondol-
tam, Kéri János és Bakacsi 
László is olyan megjegyzé-
sekkel fogad, hogy kénysze-
rűség az egész, szívesebben 
építenének reprezentatív köz-
épületeket, ú j lakóházakat, 
ahol kényelmesebben, gyor-
sabban halad a munka. Meg-
lepetésemre és szerencsére 
nem ilyen válaszokat kap-
tam. Nem tagadták ugyan 
gondjaikat sem: 

— Nem kellemes munka a 
homlokzatok felújítása. A 
külső falak még hagyján, de 
a belsőség, az udvari részek 
olykor nagyon elhanyagoltak, 
nehezen hozzáférhetőek. S 
egyáltalán alig van helyünk, 
a szűk kapubejáratokon ne-
hézkes az anyagszállítás, a 
közterületet sem lehet kor-
látlanul elfoglalnunk. S min-
den munka a hagyományos 
technológia alapján, vagyis 
kézi erővel történik — mond-
ta a művezető. 

— Mi o magyarázata en-
nek a szépségdíjas munká-
nak? 

— Tagadhatatlan, hogy a 
felújításra váró épület már 
eleve magában hordja a vár-
ható „dicsőséget" is. Az. Atti-
la utcai ház igen szép, olyan, 
hogy kiemelkedik a többiek 
közül díszítéseivel, nekünk 
csak becsületes munkát kel-
lett végeznünk — mondták a 
brigádvezetők, kik két gene-
rációt képviselnek. 

Kéri Jánosnak az édesapja 
ács- és kőművesmester volt 
s ö maga több mint harminc 
esztendeje kőműves. Előbb a 
gyárépítőknél dolgozott, a 
textilműveket építették, s 
nem ment tovább vándorol-
ni, hanem belépett a DÉLÉP-
hez, ahol huszonkét eszten-
dőt töltött el, s bevallja, hogy 
a pénz miatt ment át nyolc 
évvel ezelőtt a tanácsi válla-
lathoz. Bakacsi Lászlónak el-
ső munkahelye a tanácsi épí-
tőipari vállalat, itt kezdte, 
mint ipari tanuló, apja kő-
műves volt a DÉLÉP-néL 
Változatosnak, érdekesnek 
tartja a lakóházak renoválá-
sát. „Ami a szakmánkban 
egyáltalán előfordulhat, azt 
a házfelújításoknál mind 
megleljük." 

— A váratlan dolgokra is 
ilyen kedélyesek? 

— Azt már nem lehet mon-
dani, hogy tapsolunk, de nem 
ér semmi sem váratlanul 
bennünket. Előfordul, hogy 
10 négyzetméternyi vakolat-
cserét terveztek, de amikor 
kopogtatjuk a kalapáccsal, 
leesik háromszor annyi, jó 
idegekkel, figyelésen, nyugi-
ban kell dolgozni. 

— A fiatal szakemberek 

ismerik ezeket a régi díszíté-

seket, azok renoválását7 

— Bele lehet mindenbe ta-
nulni — mondja Bakacsi 
László —, nem olyan ördön-
gös, de nagy figyelmet kö-
vetel, az biztos. 

— Az első díjjal 20 ezer 
forintot is kaptak, hogyan 
osztják el maguk között? 

— A brigádok az elvégzett 
munka arányában részesed-
nek belőle — mondja az épí-
tésvezető: 

— Hogyan fogadták az el-
ismerést? 

— Jólesett. Mi tanácsi vál-
lalat vagyunk — mondja a 
művezető —, tehát a lakóhá-
zak javítása egyik legfonto-
sabb tennivalónk. Megmon-
dom őszintén, s a társaim is 
így vannak vele, mi nem is 
igen ' szeretjük a sablonos 
panelházak összeszerelését, 
nincs abban fantázia, de eb-
ben a renoválási munkában 
nagy a változatosság. 

— S maguknak tetszik-e az 
Attila utcai lakóház? 

— Nekünk igen. s azt is el-
mondhatjuk, úgy kell egy 
munkát, egy tatarozást elvé-
gezni, hogy ne kerüljük el, 
ha arra visz az utunk, s ha 
valaki érdeklődik, kik csi-
nálták, ne kelljen letagadni. 
Ennyi az egész — magyaráz-
za Kéri János kőműves, 

* 
Valóban nem ördöngösség 

egy épület renoválása, de 
mint ahogyan mindenhez, 
úgy ehhez a munkához is 
nagy türelem, szakmaszeretet 
és nem utolsósorban a város 
szeretete is szükségeltetik. 
Nekem úgy tűnt. hogy azok-
ban az emberekben, akik az 
Attila utcai épületet oly szé-
pen rendbe hozták, ezek a 
követelmények nem hiá-
nyoznak. 

Gazdagh István 

féle műfajban, így dia, film, 
hangszalag, napló és más 
formában küldtek be elmé-
leti munkákat. Bizonyítva, 
iiogy a fiatalok keresik az 
új módszereket, az ú j for-
mákat a politikai célok ha-
tékonyabb megvalósításához. 
örvendetes, hogy a pályázók 
iúlnyomó többsége a mun-
kás- és az ifjúsági mozgalom 
történetével foglalkozott. 

A KISZ Központi Bizott-
sága és az Úttörő Szövetség 
újabb versenyre hívja a 
fiatalokat — jelentette be 
Nagy Sándor az ünnepségen. 
Ez év november 30-ig vár-
ják a tanulmányokat, elem-
zéseket, felméréseket, inter-
júkat, vagy más formában 
készült pályamunkákat. 

Az új mozgalmi év legfon-
tosabb feladataihoz igazodó 
pályamunkák készítőit arra 
ösztönzik: a KISZ belső éle-
tét érintő, átfogóbb kérdé-
sek mellett fordítsanak leg-
aláb ilyen nagy gondot a he-
lyi kezdeményezések népsze-
rűsítésére, általánosítható ta-
pasztalatainak feltárására. Az 
új pályázati kiírás egyik ki-
emelt témaköre: milyen fel-
adatai, jól bevált munkafor-
mái és módszerei alakultak 
ki a KISZ alapszervezetek-
nek, az úttörőmozgalomból a 
KISZ-be, vagy például az 
általános, a közép- és felső-
fokú tanintézeteikből a mun-
kaivüyekre való átlépésének, 
a fiatalok beilleszkedésének 
segítésében. (MTI) 

NfsST-
taiácskizás 

Szerdán Mosonmagyar-
óváron megkezdődött az 
egysejtű zöld algák tömeg-
tenyésztésével kapcsolatos 
kutatásokkal foglalkozó 
KGST koordinációs csoport 
ülése. A tanácskozás házi-
gazdája, dr. Márton Géza, 
a Keszthelyi Agrártudomá-
nyi Egyetem mosonmagyar-
óvári mezegazdasági kará-
nak tanszékvezető egyetemi 
tanára a tanácskozás jelen-
tőségéről elmondta: 

A KGST-országok között 
intenzív tudományos együtt-
működés folyik az algaku-
tatás témakörében. Az al-
gák segítségével nagy töme-
gű, fehérjékben és vitami-
nokban rendkívül gazdag 
tápanyag nyerhető. Fehérje-
tartalma 50 százalékos, 
csaknem az összes vitamin-
fajtát tartalmazza, és magas 
a zsírtartalma is. További 
nagy lehetőségek vannak az 
algák által termelt tápanyag 
gyógyászati felhasználásá-
ban. (MTI) 

flotoraala vegy i i sz lüé 

Űj típusú, olasz ARIETE programvezérlésű automata gép 
dolgozik a Szegedi Patyolat Vállalat Fonógyári úti központi 
telepén. A modern berendezés naponta 250 kilogramm sú-
lyú ruhanemű vegytlsztítását végzi el. Képünkön: munká-

ban a vegj tisztító gép 

Választás előtt 
Zsúfolt esztendő ez az idei. Fonalán nagy jelentőségű 

és előre mutató események sorakoznak. Csak nem-
rég hangzott el a zárszó a pártkongresszuson, s 

máris az államélet jelentős alkotmányos aktusa követke-
zik: az országgyűlési képviselők és a tanácstagok válasz-
tása. És tudjuk, hogy a szakszervezet, a KISZ és a nép-
front is számadásra készül. A tervezés műhelyeiben pedig 
már a hatodik ötéves terven munkálkodnak. Csupa olyan 
nagy jelentőségű belpolitikai eseménynek voltunk, s va-
gyunk tehát részesei, amelyek egyenként is megpezsdítik a 
közéletet; amelyekben szinte kézzel fogható a dolgozó osz-
tályok, rétegek, kisebb-nagyobb közösségek és az állam-
polgárok együttes és személyes érdekeltsége is. 

Most az országgyűlési képviselők és a tanácstagok vá-
lasztása van soron. Június 8-án dönt a nemzet 352 képvi-
selői mandátumról, és közel hatvanezer tanácstagi megbí-
zatásról. Igaz ugyan, hogy majdnem két teljes hónap van 
még hátra a szavazásig, de ha jól meggondoljuk, mennyi 
előzetes munkával jár ennek előkészítése, szervezése, bo-
nyolítása még csak azt sem mondhatjuk, hogy túl ké-
nyelmesen dolgozhatnak a népfront aktivistái. A feladat 
ugyanis nemcsak hogy hatalmas meglehetősen kényes is. 
Nem kisebb dologról van ugyanis szó. mint testületi és 
választókörzeti munkát mérlegelni, a lakosságtól, a köi> 
zeti népfrontbizottságtól, a munkahelytől szerzett informá-
ciók alapján — vagyis személyek közéleti aktivitásáról, a 
választókkal kialakult kapcsolatáról, a testületi munkában 
való részvételükről nyilatkozni és ítélkezni. Hiszen jól 
tudjuk, hogy a közképviseletra szóló megbízatás nem csu-
pán tisztesség, elismerés dolga, hanem együtt jár magas 
elvárásokkal. Vegyük csak egy városi tanácstag esetét, A 
választók elvárják tőié, hogy érzékelje gondjaikat, problé-
máikat; eljárjon közérdekű ügyeikben; a nagyobb érdekek 
rendszerébe jól illessze a lakóhely, a körzet elvárásait és 
azokat fontosságuk szerint képviselje; ha kell, harcoljon 
is értük. Ugyanakkor tájékozottsága és szava legyen vá-
rosrészeket vagy az egész várost érintő várospolitikai kér-
désekben; közvetítse a lakosság véleményét a fejlesztési 
koncepciók alakításához és rendszeres tájékoztatást adjon 
a testületi elképzelésekről és döntésekről. Ne legyen se 
érdektelen, se elfogult — várasszeretet és az emberek, a 
közügy szolgálatának készsége éljen benne. De legyen kel-
lően szervezőképes is, mert a lakosságban élő társadalmi 
szorgalom kiaknázásában is részt kell vállalnia. 

Az igényesség, a magasabb elvárás a szocialista épí-
tés mostani feladatainak megoldásában elengedhetetlen. Ép-
pen a X I I . kongresszuson fogalmazták meg azt a teljesen 
természetes és jogos igényt, hogy fogalmaink tartalmát 
minden tekintetben merítsük ki. A munkában, a vezetés-
ben, a társadalmi" igyekezetben, a közképviseletben egy-
aránt. Nem arról van szó. hogy a. parlamentbe és a taná-
csokba választott képviselőink netalántán babérként visel-
ték volna megbízatásukat — hanem arról, hogy itt is még 
többre lesz szükség., Feszesebb körülmények, dolgosabb 
évek következnek, szigorúbb tervezésre és határozathoza-
talra meg végrehajtásra szorít bennünket a felismerés. A 
közélet további élénkítéséhez, a társadalmi demokratizmus 
elevenségéhez döntésre képes testületek és testületi tagok 
fáradhatatlan ügyszeretetére kell apellálni. A választók en-
nek fejében adják bizalmukat, s ennek fejében új í t ják meg 
azt. Közmegbecsülést választott tisztségekben is csak a 
munka és a készség ad, nem a dekoráció. Ma már nem 
elegendő a jó kiállás, a jó beszédkészség — szenvedély, 
ügyszeretet, vállalkozó kedv és szakértelem nélkül nem 
respektálja a közvélemény. 

Szeged tanácsa az elmúlt hosszú ciklusban megfelelt a 
követelményeknek, s megelégedésre irányította, szervezte 
a tanácsi munkát, a városfejlesztést Ezt a lakosság bizo-
nyára méltányolni is fogja, amikor a jövő héten kezdődő 
jeiölőgyűléseken ismét jelölteket állít. Megtalálja a mód-
ját annak is, hogy a megfáradtak helyére új, friss erőket 
állítson; több fizikai dolgozót, nőt és fiatalt tiszteljen meg 
bizalmával. Senki ne higgye, hogy erre valamiféle statisz-
tikai kozmetikázás miatt van szükség. A társadalmi kép-
viselet arányainak összefüggésben kell lenniük a társada-
lom valóságos szerkezeiével. 

A párt X I I . kongresszusának határozata nemzeti prog-
ram. A Hazafias Népfront e program megvalósítására moz-
gósítja és szervezi nemzetünket, s nyilvánvalóan olyan 
közmegbecsülésre érdemes, cselekvőkész emberek ajánlásá-
val fordul a választókhoz, akik már bizonyították — a ta-
nácsi munkában, a társadalmi és tömegszervezetekben, a 
népfrontban, a munkahelyükön —, hogy készek a közösség 
boldogulásáért önzetlenül és ellenszolgáltatás nélkül dol-
gozni. A lakosság véleményével hitelesíti vagy korrigálja 
majd ezt az ajánlást, ahogyan választási törvényünk de-
mokratizmusa ezt lehetővé teszi. Bizonyára találkoznak 
majd a jelöiőgyűiések résztvevői ú j arcokkal is; néhány 
helyen a város fejlődéséből adódóan körzetátalakítás miatt 
is várhatnak változásokat, ám egy a fontos: felelősséggel, 
meggyőződéssel, komolyan mérlegeljenek és döntsenek, s 
bizalommal fogadják a népfront jelöltjeit. 

Ilyenkor, választások előtt mindig megélénkül a bel-
politika, a város- és községpolitika iránti érdeklődés. 
Ritkán adódik ugyanis jobb alkalom arra. hogy a 

lakosság nagy tömegei mondjanak véleményt az elmúlt 
évek eredményeiről, félbemaradt vagy lelassult vállalko-
zásairól, a jövő feladatairól. A választásnak ez a tulajdon-
képpeni legfontosabb politikai tartalma, ez adhat igazi 
feladatokat a jelölteknek is, az újjáválasztandó testüle-
teknek is. 

A jövő héttől tetíát délutánonként gyűlésekbe szólít-
ják a lakosságot a plakátok és a meghívók. Népes megje-
lenést remél a Hazafias Népfront, hiszen fontos nemzeti 
ügyünkről lesz szó. Vigyük el ezekre a gyűlésekre vélemé-
nyünket, észrevételeinket, a jelölteknek szóló társadalmi 
megbízatásainkat! 
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